

How South Asians helped to make Hong Kong / 香港的顏色—南亞裔

Date 日期	: 22 / 7 / 2019 (Monday 星期一)
Time 時間	: 6:00pm-7:30pm
Venue 地點	: Meeting Rooms S222-223, HKCEC 香港會議展覽中心 會議室 S222-223
Language 語言	: English 英語
Speaker 講者	: Mark O'Neill
Moderator 主持	: Chip Tsao (陶傑)

Time 時間	Programme 程序表
5:45pm – 6:00pm	Registration 登記
6:00pm – 7:15pm	<p>How South Asians helped to make Hong Kong / 香港的顏色—南亞裔</p> <p>Abstract 內容簡介</p> <p>This book describes the enormous contributions of those from the Indian sub-continent, Nepal and Sri Lanka to Hong Kong from the very first day that it became a British colony. It is a joint effort, with Annemarie Evans and myself providing the words and Kevin Lee, 李安民, the excellent pictures. It has sections on history, culture, food and shopping and profiles of many outstanding individuals.</p> <p>這本書自香港變成英國殖民地的第一天開始，敘述來自南亞次大陸、尼泊爾和斯里蘭卡的人對香港作出的巨大貢獻。書中有李世民先生提供精彩的圖片，並由 Annemarie Evans 小姐和我共同配以文字，呈現出當時重要的人物、歷史、文化、美食、購物等香港風貌。</p>
7:15pm – 7:30pm	Book Signing Session 簽書會

Organiser 主辦機構:



Sponsor & Partner 贊助及合作機構:

**Remarks 備註**

- Free admission. Seats are granted on a first-come-first-served basis. 免費入場。座位有限，先到先得。
- Please pre-register online to secure your seat(s). 請預先辦妥網上登記手續預留座位。
- Registration Link 登記網址: www.hkbookfair.com/seminar_eng
- The Organiser reserves the right to make any changes without prior notice. 主辦機構保留任何更改之權利而不作另行通告。

Speaker Profile 講者簡介

Mark O'Neill



Mark O'Neill is an author who lives in Hong Kong. He has written 10 books on Chinese, Hong Kong and Macao history; nine have editions in Chinese, traditional and simplified. The latest, which he will present at the 2019 Book Fair, is "How the South Asians Helped to Make Hong Kong", published by Joint Publishing (三聯書店出版社·英文及繁體版). It is the remarkable story of the Indians, Pakistanis, Nepalese, Sri Lankans and Bangladeshis who have over 180 years played a key role in making the city what it is. He and three associates met and photographed a great number of South Asian residents; they work in many fields. His earlier books included "Israel and China: from the Tang Dynasty to Silicon Wadi": "Robert Hart – Ireland's Imperial Mandarin" and "the Miraculous History of China's Two Palace Museums", about the odyssey of thousands of art treasures across China from 1933 to 1949 and the transport of many to Taiwan.

馬克奧尼爾是居於香港的作家，曾出版 10 本有關中國、香港以及澳門歷史的書，當中 9 本有簡體中文及繁體中文版本。在他在 2019 書展將會推出由三聯書店出版社出版的最新著作《南亞人如何幫助建設香港》，講述印度人、巴基斯坦人、尼泊爾人、斯里蘭卡人以及孟加拉人在香港這 180 年的發展當中所扮演的重要角色，馬克與 3 名朋友為這本書而去探訪和拍下了大量不同領域的南亞人，是一本非凡的著作。他早期的作品有《以色列與中國 - 從唐朝到矽溪》、《愛爾蘭帝國高官 - 赫德爵士》和《兩岸故宮的歷史傳奇》，而《兩岸故宮的歷史傳奇》敘述了數以千計的藝術文物在 1933 至 1949 年間流落到中國各地，當中不少藝術文物更被運送到台灣的漫長過程。